
Udlignings ordning i Danmark 

 

 

Ideen med udligningsordningen støtter jeg. Man skal selvfølgelig hjælpe i hele landet på de måder, 

som nu engang er muligt. Men man kan ikke lade være med at tænke over, om ordningen for det første er 

opdateret. Her mener jeg beløbsmæssigt og fra de rigtige kommuner til de kommuner som trænger. 

Men jeg tænker også om, denne ordning bliver holdt kunstigt ved live fordi der er et flertal at folkevalgte 

fra de områder, som får penge, og at det derfor er politisk selvmord blot at se på ordningen igen. 

Det er ikke lang tid siden mange sjællandske kommuner har brokket sig, men blev jo blot bare sat på plads. 

Jeg skal ikke gøre mig til dommer over dette. Der er sikkert mange kommuner, som har råd til at hjælpe 

andre, men nu bor jeg i Dragør kommune. En kommune hvor skatte underlaget bør være godt, men hvor 

kommunen i årevis har manglet penge. Hvis politikker blot ville bruge en formiddag på at køre til Dragør og 

se hvordan vores skoler og børnehaver ser ud. Nedslidte for næsten alles vedkommende. 

Og nu er der voldsom postyr i kommunen, da der i går er vedtaget besparelser og nedskæring af et par 

institutioner for at få budgettet til at hænge sammen. 

 

Dragør kommune, som jeg forstår det, skal finde 20 mil kroner og derfor skærer man ned. Men Dragør 

betaler 200 mil til udlignings ordning.  

 

Det er svært for en almindelig border at se fornuften i dette, og håber derfor at nogle kan give mig et ærligt 

svar. 
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